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Kerk zonder muren 
Zacharia 2:3 Toen liep de engel die met mij sprak naar voren, en een andere 

engel kwam hem tegemoet. 4 Hij zei tegen hem: "Loop snel naar die jongeman (= 

Ezechiël) en zeg hem: Er zullen geen muren rond de stad komen. Want er zullen 

zoveel mensen en dieren in Jeruzalem wonen, dat er geen muren omheen 

gebouwd kunnen worden. Het zal een open stad zijn. 5 En de Heer zegt: Ik zal Zelf 

als een muur van vuur zijn rond de stad. Ik zal Zelf de trots van de stad zijn. 

Welkom in Gods kerk zonder muren! 

De kerk is toe aan vernieuwing. Het woord kerk roept bij velen een beeld op van 

een vervallen gebouw met een toren erop waar je vroeger iedere week naartoe 

moest om je tijd uit te zitten. 

De kerk in deze vorm sluit niet goed meer aan in deze tijd. Ook de wijze waarop 

de boodschap wordt uitgedragen past vaak niet meer bij deze tijd waardoor 

mensen massaal de kerk hebben verlaten. 

Is de kerk nog wel relevant voor deze tijd? Heeft het christendom nog wel iets te 

zeggen tegen de moderne mens. Is het christendom niet een achterhaalde 

levensfilosofie? Een systeem van regels en wetten die niet meer passen bij deze 

tijd? 

Kan de kerk nog wel langer mensen in hun macht houden door valse beloftes of 

door angstbeelden over hel en verdoemenis? 

Vertaalt de huidige kerk de boodschap van geloof, hoop en liefde nog wel op een 

wijze die aansluit bij de moderne samenleving? 

Helaas is de kerk regelmatig negatief in het nieuws geweest. Priesters, dominees 

en voorgangers die een scheve schaats rijden. Verkeerd omgaan met geld en 

macht. Oordelende houding naar mensen met een andere geaardheid. Veel 

mensen zijn teleurgesteld in de kerk omdat de kerk gewoon niet geloofwaardig 

is, mensen niet gehoord worden, bevolkingsgroepen veroordeeld worden en 
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mensen uitgesloten worden. De kerk die liefde hoort te prediken is zelf enorm 

verdeeld. Er worden zelfs oorlogen gevoerd in de naam van de Heer. 

Gelukkig zijn er ook positieve voorbeelden van hoe de kerk een positieve invloed 

uitoefent in de samenleving. Denk bijvoorbeeld aan het Leger des Heils met hun 

initiatieven om daadwerkelijk de samenleving te dienen. 

Maar vaak is de kerk er alleen voor haar eigen leden en dan nog alleen als ze in 

de pas lopen met de leer van de kerk en meedoen met de juiste activiteiten. Val 

je buiten de boot dan heb je pech en laat de kerk je links liggen. 

Als we echter kijken naar het leven van Jezus en de boodschap die Hij bracht, 

dan zien we daarin niets of nauwelijks iets terug van wat we tegenwoordig kerk 

noemen. 

Wordt het niet tijd dat we gaan evalueren of we als ‘kerk’ nog wel goed bezig 

zijn. Of we nog wel in de voetsporen van Jezus wandelen. 

Welke boodschap heeft Jezus gebracht en wat bedoelde Jezus eigenlijk met de 

opdracht om de boodschap van het koninkrijk van God te brengen over heel de 

wereld en alle volken tot Zijn leerlingen te maken? Heeft Jezus het gehad over 

het stichten van een nieuwe godsdienst? Over het bouwen van een kerk? 

Als we het leven van Jezus bestuderen dan zien we dat Jezus zich erg verzette 

tegen de religieuze leiders van Zijn tijd die erg bezig waren met uiterlijke dingen. 

Jezus hield er van om te gaan met het gewone volk, mensen die gewoon zichzelf 

waren zonder zich vroom voor te doen. Zondaars in de ogen van de geestelijken 

van die tijd. 

Jezus was graag onder het gewone volk en hield van hen. Jezus koos ook Zijn 

leerlingen uit het gewone volk. De meeste waren vissers. Een gewoon alledaags 

beroep. 

 

De kerk in de tijd van Jezus bestond uit mensen die de boodschap van Jezus 

hadden aangenomen en hun leven in overeenstemming brachten met het 

onderwijs van Jezus. Er was geen uiterlijk teken. 
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De eerste volgelingen van Jezus werden in het begin eenvoudig volgelingen van 

‘de Weg’ genoemd. 

De volgelingen van Jezus kwamen wel of niet in de synagoge en bestonden uit 

mannen en vrouwen en kinderen van alle leeftijden. 

Jezus bracht een boodschap van een nieuw koninkrijk waarin God regeert. En 

Jezus vertelde van dat koninkrijk dat het zich binnen in ons bevindt. 

--- 

Lucas 17:20 En toen Hem gevraagd werd door de Farizeeën: Wanneer komt het 

rijk van God? antwoordde Hij hun en zeide: Het rijk Gods komt niet met uiterlijke 

vertoning; 21 men zal ook niet zeggen: Zie hier, of: daar is het. Want zie, het rijk 

van God is inwendig in u. (De Nieuwe Luther Bijbel vertaling) 

--- 
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Het koninkrijk van God is binnen in u 
Jezus bracht een boodschap van bekering tot het koninkrijk van God, dat 

komende was. En met bekering bedoelde Jezus dan dat we onze focus moesten 

veranderen van het uiterlijke naar het innerlijk. Niet uiterlijke dingen zijn 

belangrijk maar een innerlijke zuiverheid. 

Dat koninkrijk van God was komende. Jezus doelde daarmee op de uitstorting 

van de Heilige Geest waarmee God na duizenden jaren van afgescheidenheid 

vanwege de zondeval, weer opnieuw woning kon maken in de mens. 

Het koninkrijk van God is een innerlijk koninkrijk. Daar kun je geen muren 

omheen bouwen, je kunt daar geen machtsstructuur aan verbinden, je kunt er 

geen geld mee verdienen, je kunt het niet vangen in een denominatie, dogma of 

leerstelling. Het koninkrijk van God is niet het bezit van ambten. En omdat het 

onzichtbaar is kunnen we er ook niet over oordelen. 

Het koninkrijk van God zit in harten van mensen die de weg van Jezus willen 

gaan, in hen die de Heilige Geest hebben ontvangen van God uit genade. 

Maar er is meer. Jezus leerde ons het Onze Vader als gebed. Met dit gebed leert 

Jezus ons bidden. 

--- 

Onze Vader die in de hemelen zijt, uw naam worde geheiligd; 

uw Koninkrijk kome;  

uw wil geschiede, gelijk in de hemel alzo ook op de aarde. 

Geef ons heden ons dagelijks brood; 

en vergeef ons onze schulden, gelijk ook wij vergeven onze schuldenaren; 

en leid ons niet in verzoeking, maar verlos ons van de boze. Want Uwer is het 

Koninkrijk en de kracht en de heerlijkheid in der eeuwigheid. Amen. 

(Matteüs 6:9-13) 

--- 
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Jezus leert ons bidden: Uw Koninkrijk kome, Uw wil geschiede. 

Maar het koninkrijk is al in ons hart, dus Jezus bedoelt hier iets anders. Hij 

bedoelt hier dat het innerlijk koninkrijk van God vanuit ons hart zichtbaar gaat 

worden hier op aarde in onze fysieke samenleving. Wij zijn nu inwoners van een 

nieuw koninkrijk waar God regeert in en vanuit liefde. 

Het is Gods verlangen dat nu van binnenuit de wereld getransformeerd gaat 

worden via ONS naar de staat van het paradijs zoals de aarde was voor de 

zondeval. 

Het innerlijk koninkrijk moet zich gaan manifesteren in de aardse fysieke 

werkelijkheid. Jezus gaf de mensheid de opdracht een samenleving te gaan 

bouwen vanuit liefde waarin Gods wil wordt gedaan. 

Dat is de kerk die Jezus sticht, als je het een kerk wilt noemen.  

De kerk van Jezus is een samenleving waarin Gods wil wordt gedaan. 

Het betreft de hele samenleving. Gezin, werk, politiek, gezondheidszorg, 

onderwijs, detailhandel, sport, enz. 

Jezus’ boodschap is voor de hele 

mensheid. Jezus heeft niet een 

kleine doelgroep voor ogen. Hij 

roept de mensheid toe en heeft de 

hele mensheid op het oog. Daarom geeft Jezus Zijn leerlingen ook de opdracht 

om de wereld in te gaan en om alle volken tot Zijn leerlingen te maken. Jezus 

heeft het herstel van het paradijs op het oog. 

--- 

Matteüs 28:18 En Jezus trad naderbij en sprak tot hen, zeggende: Mij is gegeven 

alle macht in de hemel en op de aarde. 19 Gaat dan henen, maakt al de volken 

tot mijn discipelen en doopt hen in de naam des Vaders en des Zoons en des 

Heiligen Geestes en leert hen onderhouden al wat Ik u bevolen heb. 20 En zie, Ik 

ben met u al de dagen tot aan de voleinding der wereld.  

--- 

De kerk van Jezus is een samenleving 

waarin Gods wil wordt gedaan. 
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Jezus heeft hier alle volken op het oog. Jezus geeft nooit een opdracht die we 

onmogelijk kunnen volbrengen en leert ons geen gebeden die God niet kan 

vervullen. 

Toch geloven de meeste christenen niet dat we de aarde tot een paradijs kunnen 

maken met elkaar. Hoe is dat mogelijk? Als we dat niet geloven zullen we ook 

geen poging gaan doen en verliest de kerk elke aantrekkingskracht en wordt ze 

krachteloos. Een kerk zonder hoop voor het hier en nu. We zijn niet relevant, 

bieden geen hoop of oplossing voor de problemen waar de wereld mee kampt. 

Het enige wat de kerk kan roepen is: Stil maar, wacht maar, alles wordt nieuw. 

Maar dat is NIET de boodschap van Jezus. Jezus zegt juist: Ga, doe, predikt, maak 

discipelen, onderwijs, genees, bevrijd, voed, bekleed, zie ik ben met U tot aan 

het einde. En wat is het einde? 

Als je ervan uitgaat dat Jezus alle macht heeft, dan mag je uitgaan van een goed 

einde. Dus de vervulling van de opdracht die God de mensheid heeft gegeven: de 

aarde vullen met de heerlijkheid van God. 
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Hoe zit het met het oordeel van God? 
Veel mensen hebben moeite met het oordeel van God. Het beeld van het 

eindoordeel waarbij volgens sommige christenen het overgrote deel van de 

mensheid in de hel terechtkomt. Dat wil zeggen: Alle mensen die niet in Jezus 

geloven en die mensen die wel in Jezus geloven maar niet op de juiste manier. 

Ofwel 99% van de mensheid zal voor eeuwig branden in de hel. 

Is dat de blijde boodschap die de kerk mag uitdragen? Is God echt zo onhandig 

en schiet Hij zo tekort dat Hij het overgrote deel van Zijn kinderen niet kan 

redden en ten prooi laat vallen aan de satan? Hoezo heeft Jezus alle macht? 

Dat kan volgens mij niet Gods plan zijn! Zo is God niet. Maar hoe dan wel? Hoe 

moeten we het oordeel van God zien waar de Bijbel en Jezus toch duidelijk over 

spreken? 

We mogen vooropstellen dat Gods plannen nooit falen. 

Maar de mens heeft een eigen verantwoordelijkheid en een eigen wil gekregen 

van God. Met die vrije keuze kunnen we goede en slechte dingen doen. Onze tijd 

hier op aarde is een leerschool. God moedigt ons aan en helpt en ondersteunt 

ons om steeds voor het goede te kiezen vanuit een zuiver hart. Er komt een 

moment dat er een beoordeling zal plaatsvinden en er scheiding zal komen 

tussen goed en kwaad. Het kwade zal vernietigd worden en het goede 

verzameld. Ieders werk zal aan het licht komen en alle verborgen motieven en 

intenties. 

--- 

1 Korintiërs 3:11 Want een ander fundament, dan dat er ligt, namelijk Jezus 

Christus, kan niemand leggen. 12 Is er iemand, die op dit fundament bouwt met 

goud, zilver, kostbaar gesteente, hout, hooi, of stro, 13 ieders werk zal aan het 

licht komen. Want de dag zal het doen blijken, omdat hij met vuur verschijnt, en 

hoedanig ieders werk is, dat zal het vuur uitmaken. 14 Indien het werk, dat hij 

erop gebouwd heeft, standhoudt, zal hij loon ontvangen, 15 maar indien iemands 

werk verbrandt, zal hij schade lijden, doch hij zelf zal gered worden, maar als 

door vuur heen. 
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--- 

Lucas 8:17 Want er is niets verborgen, dat niet aan het licht zal komen, en niets 

geheim, dat niet zal bekend worden en aan het licht komen. 

--- 

Romeinen 2:13 want niet de hoorders der wet zijn rechtvaardig bij God, maar de 

daders der wet zullen gerechtvaardigd worden. 14 Wanneer toch heidenen, die 

de wet niet hebben, van nature doen wat de wet gebiedt, dan zijn dezen, 

ofschoon zonder wet, zichzelf tot wet; 15 immers, zij tonen, dat het werk der wet 

in hun harten geschreven is, terwijl hun geweten medegetuigt en hun gedachten 

elkander onderling aanklagen of ook verontschuldigen, 16 ten dage, dat God het 

in de mensen verborgene oordeelt volgens mijn evangelie, door Christus Jezus. 

--- 

Romeinen 2:26 Zal dan, indien de onbesnedene de eisen der wet in acht neemt, 

zijn onbesnedenheid niet voor besnijdenis gelden? 27 Dan zal de van nature 

onbesnedene, doordat hij de wet volbrengt, u oordelen die, hoewel in het bezit 

van letter en besnijdenis, een overtreder van de wet zijt. 28 Want niet hij is een 

Jood, die het uiterlijk is, en niet dat is besnijdenis wat uiterlijk, aan het vlees, 

geschiedt, 29 maar hij is een Jood, die het in het verborgen is, en de ware 

besnijdenis is die van het hart, naar de Geest, niet naar de letter. Dan komt zijn 

lof niet van mensen, maar van God. 

--- 

De Romeinenbrief heeft het hier over mensen die in oprechtheid de ingeschapen 

wetten van God in hun hart volgen. Hij heeft het hier niet per se over christenen.  

God heeft de mens geschapen naar Zijn beeld en gelijkenis. Niemand is 100% 

slecht. In ieder mens, hoe slecht ook, zit nog iets goeds. Zal God het goede in die 

mens vernietigen? Zal Hij een stuk van zichzelf vernietigen voor eeuwig? 

In het evangelie van Lucas zien we dat Johannes de Doper uitleg geeft over het 

oordeel. In Lucas hoofdstuk 3 staat dat elke boom die helemaal geen vrucht 

draagt wordt omgehakt en wordt verbrand. Johannes heeft het hier duidelijk 
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over daden en niet over een geloofsovertuiging. 

Een stukje verder wijst Johannes op Jezus die zal dopen met de Heilige Geest en 

met vuur. Gelijk de zin daarna heeft Johannes het over de oogst. Dat het kaf en 

het koren gescheiden wordt en dat het kaf in het vuur wordt verbrand. Wat ik 

hieruit lees is dat de Heilige Geest komt om het goede te versterken en het vuur 

om het verkeerde te vernietigen. Dit slaat niet per se op mensen maar kan ook 

betrekking hebben op de daden van mensen. Dat de ziel gereinigd moet worden 

met vuur. Daar wordt vaker over gesproken in de Bijbel. 

--- 

Marcus 9:49 Want een ieder zal met vuur gezouten worden. 

Openbaring 3:18 raad Ik u aan van Mij te kopen goud, dat in het vuur gelouterd 

is, 

1 Petrus 1:7 opdat de echtheid van uw geloof, kostbaarder dan vergankelijk 

goud, dat door vuur beproefd wordt, tot lof en heerlijkheid en eer blijke te zijn bij 

de openbaring van Jezus Christus. 

Hebreeën 12:29 want onze God is een verterend vuur. 

1 Korintiërs 3:15 maar indien iemands werk verbrandt, zal hij schade lijden, doch 

hij zelf zal gered worden, maar als door vuur heen. 

--- 

In Johannes 5 laat Jezus zien dat alle mensen die gestorven zijn zullen opstaan en 

geoordeeld zullen worden naar hun daden. 

--- 

Johannes 5:27 En Hij heeft Hem macht gegeven om gericht te houden, omdat Hij 

de Zoon des mensen is. 28 Verwondert u hierover niet, want de ure komt, dat 

allen, die in de graven zijn, naar zijn stem zullen horen, 29 en zij zullen uitgaan, 

wie het goede gedaan hebben, tot de opstanding ten leven, wie het kwade 

bedreven hebben, tot de opstanding ten oordeel. 

--- 

Uit bovenstaand onderwijs zouden we mogen opmaken dat goede daden van elk 

mens, ongeacht levensovertuiging en godsdienst, positief beoordeeld worden. 
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Goede daden laten immers zien wat er in het hart is. Alle mensen worden 

beoordeeld vanuit de genadeboodschap van Jezus Christus. 

Het is veel te kort door de bocht om te zeggen dat christenen (die de ware leer 

hebben) naar de hemel gaan en de rest naar de hel. Ook de bijna-

doodervaringen, die ik vrij betrouwbaar acht omdat het geen opgeroepen of 

gewenste ervaringen zijn, laten zien dat mensen uit allerlei culturen, 

godsdienstige achtergrond en levensovertuiging dezelfde soort ervaringen 

hebben en een liefdevol Licht ontmoeten zonder oordeel. (Daar moet ik wel bij 

zeggen dat er ook negatieve bijna-doodervaringen bestaan die dus bevestigen 

dat het oordeel wel bestaat.) 

Dit geeft een goede hoop dat ook niet-christenen nog tijdens het stervensproces 

de genade van Christus wordt aangeboden. 

Het mooiste is natuurlijk om al voor je dood de genade van Jezus te aanvaarden. 

Ik geloof dat er een oordeel komt waarin ieder mens verantwoording moet 

afleggen voor hetgeen in zijn hart zit en voor zijn daden. 

Alles wat het vuur niet kan doorstaan zal worden verbrand en al het goede zal 

bekroond worden. Voor mensen die veel verkeerde dingen hebben gedaan en 

erg vastzitten aan hun ego zal dit een heel pijnlijk proces zijn. Mensen die 

hebben geleerd vanuit liefde en genade te leven zullen zo in de armen van Jezus 

vallen. 

De genade van Jezus wordt aan alle mensen aangeboden op gelijke wijze. Dat is 

het fundament in ieder mens. Het is aan ons hoe we daarmee gaan bouwen. En 

de wijze waarop wij bouwen zal bij het eindoordeel aan het licht komen. Al het 

verkeerde zal verzameld worden en vernietigd worden en al het goede zal 

bekroond en beloond worden. Maar de geest die God in de mens heeft doen 

wonen, komt aan God toe. 

--- 

Jakobus 4:5 Of meent gij, dat het schriftwoord zonder reden zegt: De geest, die 

Hij in ons deed wonen, begeert Hij met jaloersheid? 

--- 

Als zielen echter niet bereid zijn het kwade los te laten zullen ze met het kwade 
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vernietigd worden. 

--- 

Openbaring 20:12 En ik zag de doden, de groten en de kleinen, staande voor de 

troon, en er werden boeken geopend. En nog een ander boek werd geopend, het 

boek des levens; en de doden werden geoordeeld op grond van hetgeen in de 

boeken geschreven stond, naar hun werken. 13 En de zee gaf de doden, die in 

haar waren, en de dood en het dodenrijk gaven de doden, die in hen waren, en zij 

werden geoordeeld, een ieder naar zijn werken. 14 En de dood en het dodenrijk 

werden in de poel des vuurs geworpen. Dat is de tweede dood: de poel des vuurs. 

15 En wanneer iemand niet bevonden werd geschreven te zijn in het boek des 

levens, werd hij geworpen in de poel des vuurs. 

--- 

Hoewel ik geloof in het bestaan van de hel is dat niet de boodschap die de kerk 

hoort uit te dragen. De hel is al op aarde. De mensheid heeft een boodschap van 

hoop en liefde nodig, van vergeving en genade. 

God oordeelt rechtvaardig. Wij zien maar een heel klein stukje van iemands 

leven. Laten wij het oordeel loslaten en onze naaste, vriend en vijand, benaderen 

vanuit liefde en vergeving.  

Wij mogen mensen aanvuren, inspireren, aanmoedigen en ondersteunen om 

goede keuzes te maken in het leven.  

Soms is het nodig om in te grijpen en te handhaven om mensen voor zichzelf of 

voor anderen te beschermen en de liefdevolle samenleving te beschermen. 

Het is echter niet aan ons om te oordelen over de ziel of het eeuwig leven van de 

ander. Want het kwaad dat wij in de ander zien zit soms ook in ons. Het zijn vaak 

de omstandigheden waardoor mensen tot bepaalde daden komen. Wij weten 

niet hoe wij zouden handelen in gelijke omstandigheden. 

Laten wij daarom met respect en genade onze medemens behandelen ook al 

heeft hij verschrikkelijke dingen gedaan, wetende dat het niet aan ons is om te 

oordelen en dat ook aan die persoon op gelijke wijze genade wordt aangeboden 

door God. 
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Samengevat: 

Als er een hemel bestaat moet er ook een oordeel zijn waarbij het kwaad wordt 

vernietigd. Anders zou de hemel ook weer een hel zijn. 

Als God almachtig is en vol van liefde is het ondenkbaar dat het overgrote deel 

van de mensheid in de hel terechtkomt omdat Hij daarmee als de grote verliezer 

uit de bus komt die het overgrote deel van Zijn kinderen niet heeft kunnen 

redden. 

Naast teksten over het oordeel zijn er ook teksten die spreken over volkomen 

herstel.  

--- 

Romeinen 11:26 en aldus zal gans Israël behouden worden, gelijk geschreven 

staat: De Verlosser zal uit Sion komen, Hij zal goddeloosheden van Jakob 

afwenden. 

Handelingen 3:21 Hem moest de hemel opnemen tot de tijden van de 

wederoprichting aller dingen, waarvan God gesproken heeft bij monde van zijn 

heilige profeten, van oudsher. 

Lucas 15:4 Wie van u, die honderd schapen heeft en er een van verliest, laat niet 

de negenennegentig in de wildernis achter en gaat het verlorene zoeken, totdat 

hij het vindt? 

5 En als hij het vindt, tilt hij het met blijdschap op zijn schouders, 

--- 

Als laatste wil ik nog een tekst noemen die laat zien dat Jezus zelfs in het 

dodenrijk het evangelie predikt. Wij weten helemaal niet zoveel van de dood en 

hoe Gods oordeel werkt. Maar uit het kennen van Gods liefde en genade heb ik 

goede hoop dat het anders zal gaan dan de kerk veelal leert. 

--- 

1 Petrus 4:6 Want daartoe is ook aan doden het evangelie gebracht, opdat zij 

wel, naar de mens, wat het vlees aangaat, zouden geoordeeld worden doch, naar 

God, wat de geest betreft, zouden leven. 

--- 
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De kerk als samenleving 
Als we naar het Oude Testament kijken dan zien we dat God een samenleving 

voor ogen heeft. God roept een volk om een voorbeeld te zijn waarin Hij zichzelf 

en Zijn wegen openbaart. 

God roept Abraham en zegt hem toe dat in en door hem alle volken der aarde 

gezegend zullen worden. 

--- 

Genesis 22:18 En met uw nageslacht zullen alle volken der aarde gezegend 

worden, omdat gij naar mijn stem gehoord hebt. 

--- 

God heeft steeds de hele mensheid voor ogen gehad. 

--- 

Psalmen 95:1 Zingt de HERE een nieuw lied, zingt de HERE, gij ganse aarde. 2 

Zingt de HERE, prijst zijn naam, boodschapt zijn heil van dag tot dag. 3 Vertelt 

onder de volken zijn heerlijkheid, onder alle natiën zijn wonderen. 

--- 

Op diverse plaatsen in de Bijbel wordt genoemd dat de aarde vol zal zijn/is van 

Zijn heerlijkheid. 

--- 

Jesaja 6:3 En de een riep de ander toe: Heilig, heilig, heilig is de HERE der 

heerscharen, de ganse aarde is van zijn heerlijkheid vol. 

Habakuk 2:14 Want de aarde zal vol worden van de kennis van des HEREN 

heerlijkheid, gelijk de wateren die de bodem der zee bedekken. 

--- 

De kerk van het Oude Testament is het volk Israël als natie. Gods volk was de 

kerk. De kerk was een samenleving van mensen die leefden volgens de 

richtlijnen van God. De wil van God werd gezocht in alle dagelijkse 

beslommeringen. Landbouw, veeteelt, oorlogen, voedselbereiding, wetgeving, 

handhaving, huwelijk, feesten, enz. Alle dingen hoorden bij de kerk en waren 

onderdeel van Gods volk. Voor God was en is alles belangrijk.  
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Jezus is niet gekomen om de wet af te schaffen maar deze in vervulling te 

brengen. Jezus is gekomen om datgene wat wij mensen niet konden vanwege 

onze zwakheid van ons over te nemen. 

Jezus is gekomen om de droom van God in vervulling te laten gaan. Dat de aarde 

als geheel weer vol zal worden van de heerlijkheid van God en de mensheid 

weer zou leven in een liefdevolle samenleving. 

Jezus is gekomen om datgene waarin het volk van God, Israël, had gefaald, om 

daarin te voorzien opdat de mensheid weer terug zou keren naar haar 

oorspronkelijke bestemming: het vormen van een liefdevolle samenleving vol 

plezier, geluk, vrede, vertrouwen in 

een harmonieuze samenleving 

waarin God centraal staat en 

liefdevolle relaties de bouwstenen 

zijn. Een samenleving waarop God 

Zijn zegen kon plaatsen opdat ook de aarde en de hele schepping in die zegen 

van God tot zegen voor de mensheid zou zijn. 

Jezus is gekomen om de droom van 

God in vervulling te laten gaan. 
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Heeft de kerk nog wel geloof in Gods plan? 
Jezus heeft dus een liefdevolle wereld voor ogen. Daarvoor heeft Hij Zijn leven 

gegeven opdat Gods droom weer doorgang kan vinden.  

Maar God heeft ons daarvoor nodig. Wij zijn Zijn kanaal waardoor Hij deze 

liefdevolle wereld wil bouwen.  

Jezus zegt op verschillende plaatsen dat wij onze verantwoordelijkheid horen te 

nemen om de boodschap van Jezus uit te dragen met woord en daad, gewoon 

midden in de maatschappij opdat God door ons heen de wereld kan 

transformeren. 

--- 

Matteüs 5:13 Gij zijt het zout der aarde; indien nu het zout zijn kracht verliest, 

waarmede zal het gezouten worden?14 Gij zijt het licht der wereld. Een stad, die 

op een berg ligt, kan niet verborgen blijven. 15 Ook steekt men geen lamp aan en 

zet haar onder de korenmaat, maar op de standaard, en zij schijnt voor allen, die 

in het huis zijn. 16 Laat zo uw licht schijnen voor de mensen, opdat zij uw goede 

werken zien en uw Vader, die in de hemelen is, verheerlijken. 

--- 

En ons licht laten schijnen of een 

zoutend zout zijn betekent niet bla 

bla bla. Het betekent een zeer 

krachtige, positieve, bederfwerende 

en lichtende invloed op aarde 

hebben. Het volk van God, de kerk, 

behoort belangrijke posities in de 

maatschappij in te nemen om daar de mensheid te dienen met wijsheid, kracht, 

inzicht, kennis en zegen van God in liefde en zo Gods naam groot te maken op 

aarde. 

Dat kunnen we niet vanuit onszelf. Maar daarom heeft Jezus ook de weg 

vrijgemaakt voor de Heilige Geest. De Heilige Geest is uitgestort opdat wij de 

kracht van God in ons binnenste ontvangen van waaruit we de kracht ontvangen 

En ons licht laten schijnen of een 

zoutend zout zijn betekent niet bla bla 

bla. Het betekent een zeer krachtige, 

positieve, bederfwerende en lichtende 

invloed op aarde hebben. 
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om in de voetsporen van Jezus te wandelen. 

Het probleem is echter dat de kerk zich heeft teruggetrokken tussen vier muren 

en zich vooral niet bezighoudt met wereldse dingen. En ondertussen maar 

klagen dat de duisternis zo toeneemt. 

Jezus maakt zich zorgen en vraagt zich af of Hij nog wel geloof zal vinden op 

aarde. 

--- 

Lucas 18:8 Ik zeg u, dat Hij hun spoedig recht zal verschaffen. Doch, als de Zoon 

des mensen komt, zal Hij dan het geloof vinden op aarde? 

--- 

Ik hoor nog maar zeer weinig een boodschap van hoop voor de wereld, voor 

onze stad of ons land en dat we mogen uitzien en werken aan een hoopvolle 

toekomst in het hier en nu. Waarom heeft de kerk geen visie voor de 

maatschappij en is zij daar nauwelijks dienend aanwezig vanuit Gods liefde? 

Waarom zijn het niet steeds kinderen van God die komen met creatieve en 

goddelijke oplossingen voor maatschappelijke en economische problemen? Zou 

dat niet een geweldig getuigenis zijn? 

Wordt het niet tijd dat we wakker worden en gaan begrijpen wat onze taak hier 

op aarde is? 

Als de kerk van God haar autoriteit, macht en kracht niet gebruikt om Gods 

koninkrijk te brengen hier op aarde vanuit liefde, zal de aarde steeds verder 

afglijden in angst en duisternis. En onder de kerk van God versta ik hier niet het 

instituut kerk, maar de innerlijke kracht van God die God aan de mensen heeft 

gegeven door de Heilige Geest. 

Ofwel, de kinderen van God moeten gaan opstaan en hun licht krachtig laten 

schijnen en door woord en daad de kracht van Gods liefde laten zien. 

--- 

Romeinen 8:19 Want met reikhalzend verlangen wacht de schepping op het 

openbaar worden der zonen Gods. 

--- 
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Verdeel en heers. Waar is de eenheid? 
Een van de redenen waarom de kerk zo krachteloos is, komt doordat zij zo 

verdeeld is. Er zijn zo veel denominaties ontstaan dat een nieuw gelovige niet 

weet waar hij naartoe moet. Wat is de beste kerk? De kerken strijden onderling 

en vinden zichzelf het meest zuiver. Er is verdeeldheid over de meest onzinnige 

dingen. De muren zijn huizenhoog zodat het bijna onmogelijk wordt om van de 

ene kerk over te stappen naar de andere kerk. Tenzij die andere kerk tot 

dezelfde denominatie behoort. 

En als een bepaalde kerk snel groeit komt dat vaak grotendeels doordat mensen 

overstappen van de een naar de andere kerk. Dat is geen echte groei van Gods 

koninkrijk. Het is vestzak/broekzak. 

Er is jaloezie en oordeel naar de andere kerken toe. Gelukkig is er nu wel een 

beweging van verzoening tussen kerken gaande maar de verzoening en eenheid 

begint in ons eigen hart door een nieuwe manier van denken over kerk-zijn. 

Wil je in een oorlog winnen dan moet je verdeeldheid zaaien bij je vijand. Dat is 

precies wat er gebeurd is door de vijand van God. Verdeeldheid in de kerk, 

verdeeldheid onder christenen. En zie daar: Krachteloosheid. 

Het is niet voor niks dat Jezus in het intense gebed vlak voordat Hij stierf, 

hartstochtelijk bidt voor eenheid. 

--- 

Johannes 17:20 En Ik bid niet alleen 

voor dezen, maar ook voor hen, die 

door hun woord in Mij geloven, 21 

opdat zij allen een zijn, gelijk Gij, 

Vader, in Mij en Ik in U, dat ook zij in Ons zijn; opdat de wereld gelove, dat Gij Mij 

gezonden hebt. 

--- 

Er zijn heel veel verschillende mensen met verschillende belevingen, verlangens 

en behoeftes. Daarom is het ook niet erg dat er veel verschillende groepen en 

soorten kerken zijn waar mensen samenkomen om hun geloof op verschillende 

manieren te beleven. Maar de uiterlijke vorm mag geen reden zijn voor 

Verzoening en eenheid begint in ons 

eigen hart door een nieuwe manier van 

denken over kerk-zijn. 
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verdeeldheid. 

Het koninkrijk van God is een innerlijk koninkrijk. De uiterlijke vorm is 

ondergeschikt. 

De kerk is de samenleving, de wereldbevolking en wij, als kinderen van God in 

het bijzonder, zijn verantwoordelijk om te bouwen aan een liefdevolle 

samenleving. Jezus belooft ons daarbij te helpen. 

We zullen echter met elkaar een nieuwe visie op kerk-zijn moeten ontwikkelen 

die niet gebaseerd is op exclusiviteit maar op inclusiviteit.  

Jezus zelf vertelt in het verhaal van de barmhartige Samaritaan wie onze naaste 

is. Er komt een vraag naar Jezus toe van de religieuze leiders. Wie is mijn naaste? 

--- 

Lucas 10:27 Hij antwoordde en zeide: Gij zult de Here, uw God, liefhebben uit 

geheel uw hart en met geheel uw ziel en met geheel uw kracht en met geheel uw 

verstand, en uw naaste als uzelf. 28 En Hij zeide tot hem: Gij hebt juist 

geantwoord; doe dat en gij zult leven. 29 Maar hij wilde zich rechtvaardigen en 

zeide tot Jezus: En wie is mijn naaste? … 

36 Wie van deze drie dunkt u, dat de naaste geweest is van de man, die in 

handen der rovers was gevallen? 37 

Hij zeide: Die hem barmhartigheid 

bewezen heeft. En Jezus zeide tot 

hem: Ga heen, doe gij evenzo. 

--- 

Jezus gaat dan een verhaal vertellen en laat zien dat het niet om religie gaat 

maar om het bewijzen van liefde. De Samaritaan behoorde niet tot het Joodse 

volk. Joden keken met minachting naar Samaritanen. Joden dachten exclusief. 

Jezus echter denkt inclusief. Voor Jezus is iedereen waardevol en kostbaar. Jezus 

is voor iedereen gestorven en ziet iedereen als Zijn Bruid. 

Het wordt tijd dat we in ons hart iedereen insluiten en ons in liefde met elkaar 

verbinden en samen de opdracht van Jezus gaan vervullen. Denken vanuit 

verbondenheid in plaats van afgescheidenheid. 

Jezus rekent af met afgescheidenheid en maakt ons ervan bewust dat we 

Jezus denkt inclusief. Voor Jezus is 

iedereen waardevol en kostbaar. 
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allemaal één familie zijn. 

--- 

Lucas 6:27 Maar tot u, die Mij hoort, zeg ik: Hebt uw vijanden lief, doet wel 

degenen, die u haten; 28 zegent wie u vervloeken; bidt voor wie u smadelijk 

behandelen. 

--- 

Als we onze vijanden, in welke vorm dan ook, liefhebben en voor hen bidden, 

dan scheiden we ons niet van hen af maar we verbinden ons met hen in liefde. 

Ze horen ook bij ons. We zijn familie. We hebben dezelfde Vader en Schepper. 

Jezus is ook voor hen gestorven. 

Jezus geeft een nieuwe visie over familie-zijn.  

--- 

Matteüs 12:46 Terwijl Hij nog tot de scharen sprak, zie, zijn moeder en broeders 

stonden buiten en trachtten Hem te spreken te krijgen. 47 En iemand zeide tot 

Hem: Zie, uw moeder en uw broeders staan buiten en trachten U te spreken te 

krijgen. 48 Maar Hij antwoordde de boodschapper en zeide: Wie is mijn moeder 

en wie zijn mijn broeders? 49 En Hij strekte zijn hand uit over zijn discipelen en 

zeide: Ziedaar mijn moeder en mijn broeders. 50 Want al wie doet de wil mijns 

Vaders, die in de hemelen is, die is mijn broeder en zuster en moeder. 

--- 

Nu kun je natuurlijk zeggen: Dat zijn de mensen die tot mijn kerkgenootschap 

behoren want de rest doet niet de wil van de Vader zoals het hoort. 

De voorwaarde om familie van Jezus te zijn is Gods wil doen. Maar Jezus wijst 

naar de menigte om Hem heen zonder uitzondering en zegt: Zij zijn mijn familie. 

Geen exclusiviteit. Iedereen die naar Jezus komt om Hem te horen ziet Hij als 

familie. Hij vraagt niet eerst: wat is jouw geloof, wat is je kerkelijke achtergrond, 

heb je de Heilige Geest ontvangen (die was er toen nog niet eens). 

Je hoeft alleen de wil van de Vader te doen. 

Maar wie doet echt de wil van de Vader? Schieten we niet allemaal tekort? En 

dat is nu juist de genade van Jezus. Niet exclusief denken maar inclusief denken. 

Je hoort er gewoon bij. Punt. Niet moeilijk doen. Gewoon liefhebben. Dat is onze 
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taak. Het is niet aan ons om te oordelen en te bepalen wie wel en wie niet de 

juiste leer heeft, of wie wel of niet onze broeder of zuster is. Als Jezus ons leert 

zelfs onze vijanden lief te hebben als onszelf, op welke grond zouden we dan nog 

iemand moeten buitensluiten? 

Soms is het goed en nodig om ons af te scheiden van mensen en groeperingen 

die ons belemmeren om in Gods liefde te wandelen. Maar dan nog is het onze 

opdracht om hen lief te hebben en te respecteren. We hoeven ons ook niet 

overal thuis te voelen en mogen ons verbonden voelen met een bepaalde 

specifieke groep mensen die hun geloof op een bepaalde manier beleven. Maar 

het is belangrijk dat we ons niet exclusief gaan voelen of gedragen vanuit de 

gedachte dat wij het beter weten dan de ander. Er kan eenheid zijn in 

verscheidenheid. 

Ieder mens is geschapen naar Gods beeld en gelijkenis en is gewild en gewenst 

door God. 

Vanuit dat perspectief zijn we allemaal kinderen van God. 

Jezus is voor elk mens gestorven. In die zin zijn alle mensen geroepen om Zijn 

Bruid te zijn en dienen we Zijn (geroepen) Bruid met respect en liefdevol te 

behandelen. Het kan goed zijn dat 

je hem of haar die je niet kan 

uitstaan in de hemel zult 

ontmoeten als onderdeel van de 

Bruid van Christus. En als jij die 

persoon dan niet kan liefhebben 

dan pas jij niet in die Bruid. 

In Gods koninkrijk is alles en iedereen met elkaar verbonden in liefde. 

Nieuwe vormen van kerk-zijn 
Als een kerk niet een gebouw is, geen denominatie en niet afhankelijk is van 

vorm, wat is een kerk dan wel en hoe kan de kerk relevant zijn in deze tijd? 

Vanuit de gedachte dat de kerk de samenleving zelf is waar God in verlangt te 

Een levende krachtige kerk bestaat uit 

liefdevolle relaties tussen mensen die 

er voor elkaar zijn. 
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wonen, krijg je een heel andere visie op vorm en beleving van kerk-zijn. 

Kerk-zijn doe je gewoon in het dagelijks leven door te wandelen in gemeenschap 

met God en Jezus en je naaste en alles wat je doet af te stemmen op Zijn liefde. 

Je ontmoet je broeders en zusters in je gezin, in de bus, in de winkel, op school 

en op je werk. 

Met elkaar kun je afspreken om elkaar te ontmoeten om samen hartzaken te 

delen en voor elkaar te bidden en elkaar te bemoedigen de weg van Jezus te 

bewandelen. Dat kan in een gebouw zijn met tientallen of honderden of 

duizenden mensen maar het kan ook heel eenvoudig bij mensen thuis. Dan is er 

geen of nauwelijks geld nodig en bijna geen organisatie. Een levende krachtige 

kerk bestaat uit liefdevolle relaties tussen mensen die er voor elkaar zijn en 

elkaar stimuleren ieder op zijn/haar plek een lichtend licht en een zoutend zout 

te zijn en zo een bijdrage te leveren aan een liefdevolle wereld. 

De kerk heeft geen gebouwen nodig, geen leiders, geen theologie, geen 

dogma’s, geen vastgestelde structuren, regels of wetten. De kerk is er al. Het is 

de maatschappij die dringend hervorming nodig heeft door mensen die zich 

laten leiden door Gods liefde. 

De huidige vormen van kerk-zijn kunnen en mogen gewoon blijven bestaan en 

zijn ook goed zolang daar Gods leven doorheen stroomt en ze behoeften van 

mensen vervullen. Ze hoeven echter niet koste wat kost behouden te blijven. 

Soms is de tijd voor een bepaalde vorm gewoon voorbij en moet er gezocht 

worden naar nieuwe vormen die aansluiten bij de tijd waarin we nu leven. 

We leven in een tijd waarin veel dingen aan het verschuiven zijn. 

We zien dat ook in het werk. We leven steeds meer in een 24 uurseconomie 

waarin het niet meer zo van belang is waar en wanneer iemand werkt. Als het 

werk maar gedaan wordt. De wereld is heel klein geworden met internet en 

modern verkeer.  

Culturen ontmoeten elkaar en moeten met elkaar leren omgaan. 

Dit alles vereist nieuwe vormen van denken en werken en omgaan met elkaar. 

En omdat samenleving en kerk niet twee verschillende dingen zijn heeft dat ook 

grote invloed op de kerk. De kerk zal nieuwe vormen van ontmoeting en 
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gemeenschap en viering moeten zoeken die passen in deze moderne tijd zonder 

water bij de wijn te doen wat de inhoud betreft. 

Voor mensen die heel hun leven in een bepaalde vorm hebben gezeten zal dat 

niet eenvoudig zijn om dan om te schakelen. Voor starre denominaties en 

kerkgenootschappen zal het de nodige tijd vergen om zich aan te passen. 

Maar doen ze het niet dan zal de wijnzak barsten zoals Jezus heeft beschreven 

en zullen zowel de zak als de wijn verloren gaan. 

--- 

Marcus 2:22 En niemand doet jonge wijn in oude zakken; anders zal de wijn de 

zakken doen barsten en de wijn gaat verloren met de zakken. Maar jonge wijn 

doet men in nieuwe zakken. 

--- 

Een vorm die heel gemakkelijk kan meebewegen met de veranderingen van deze 

tijd is het houden van kleine huisbijeenkomsten. Gewoon regelmatig met een 

aantal vrienden bij elkaar komen om elkaar te ontmoeten en samen te delen. 

Dat is een vorm van kerk-zijn zoals die ook in de eerste gemeente plaatsvond en 

waarin alles kan plaatsvinden wat in de Bijbel beschreven staat. Onderwijs, 

bemoediging, zorg voor elkaar, avondmaal vieren, bidden, enz. 

Deze ontmoetgroepen kunnen zich organiseren in een netwerk maar hoeft niet. 

Het gaat niet om structuren, geld of macht. Het gaat erom elkaar te dienen. 

Vanuit een netwerk kunnen gaven en talenten uitgewisseld worden. De 

ontmoetgroepen zijn echter geen doel op zich. Het gaat om een liefdevolle 

maatschappij waarin God steeds meer zichtbaar wordt door ons heen. 

Ontmoetgroepen 
Ontmoetgroepen zijn er om elkaar te dienen, te bemoedigen, te helpen er voor 

elkaar te zijn om hier op aarde tot onze bestemming te komen. 

Een ontmoetgroep is een plek waar jij je geliefd voelt, waar je jezelf mag zijn, 

geaccepteerd wordt zoals je bent. Een plek waar liefde is, waar je op adem kunt 

komen. Waar je echte en diepe vriendschappen voor het leven kunt 



27 

 

ontwikkelen. Een plek waar je diepe hartzaken kunt delen. Waar ook lijden een 

plek heeft en men met elkaar meeleeft. Een plek waar je God kunt ontmoeten in 

elkaar. Een plek waar verschil van mening mag bestaan zonder dat het voor 

verdeeldheid zorgt. Een plek waar Jezus zich thuis voelt. Een ontmoetgroep is 

een plaats, of liever een familie, die je helpt in het Leven te staan volgens Gods 

plan. 

Jezus en Zijn onderwijs staat centraal in een ontmoetgroep omdat Jezus ons is 

voorgegaan en ons de weg wijst. Of liever nog. De Weg IS. 

Een ontmoetgroep kan zich vormen rondom een doelgroep of op grond van 

locatie. Een ontmoetgroep kan plaatsvinden op elk tijdstip waarop men elkaar 

wenst te ontmoeten. ’s Avonds,   ’s morgens, ’s nachts. Het maakt niet uit. Ook 

de locatie is niet van belang. Het kan gewoon thuis maar ook op het werk of op 

school of in een gehuurde ruimte. 

Een ontmoetgroep heeft geen baas of leider, maar komt bij elkaar op basis van 

gelijkwaardigheid om elkaar te dienen. Uiteraard mag er wel iemand zijn die er 

sturing aan geeft en initiatief neemt, maar iedereen is even belangrijk. De basis 

van een ontmoetgroep is waarachtige ontmoeting in eenvoud en echtheid vanuit 

liefde waarin Jezus de leiding heeft. 

Een ontmoetgroep is geen kerk maar geeft expressie aan het kerk-zijn en 

stimuleert het kerk-zijn in de maatschappij. 

Omdat er bij ontmoetgroepen niet veel geld in omgaat, kan het bespaarde geld 

geïnvesteerd worden in projecten die meehelpen aan het bouwen van Gods 

koninkrijk op aarde. 

Ontmoetgroepen kunnen zich ook organiseren rondom een gemeenschappelijk 

doel of visie om krachten te bundelen om verandering te bewerken in de 

maatschappij. Je kunt bijvoorbeeld met een beroepsgroep samenkomen of als 

zelfstandig ondernemers. 

Je kunt ook met elkaar een stichting opzetten om iets voor de samenleving te 

doen. Je kunt als moeders van schoolgaande kinderen elkaar ontmoeten en 
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bidden voor je kinderen en elkaar bemoedigen in het moederschap. Als groep 

kun je wellicht ook iets voor de school zelf betekenen. 

Als het eerste doel maar blijft: ontmoeting en er voor elkaar zijn. Maar daar waar 

waarachtige liefde is, gaan mensen in hun bestemming wandelen en komt er 

energie vrij om Gods liefde tot expressie te brengen in de maatschappij. Een 

gezamenlijk doel kan je ook heel dicht aan elkaar verbinden. 

 

De Bijbel een lastig boek of hoeksteen van de kerk? 
Net zoals de kerk als woord een negatieve lading kan hebben, zo heeft de Bijbel 

dat vaak ook.  

Er is zo veel met de Bijbel kapotgemaakt, verwond en verscheurd, geoordeeld en 

veroordeeld, dat veel mensen veel moeite hebben met de Bijbel. 

De Bijbel lijkt soms een stoffig boek waarin je soms een oordelende en harde 

God ontmoet waar je niet graag mee te maken wilt hebben. Er staan zo veel 

lastige dingen in de Bijbel over homofilie, over oordeel en hel, over de positie 

van de vrouw, over de schepping, over gehoorzaamheid, wonderverhalen, enz. 

dat veel mensen, ook gelovige mensen, de neiging hebben de Bijbel maar 

overboord te gooien of in ieder geval met een korreltje zout te nemen. 

Het probleem is echter dat Jezus zelf, de apostelen en de eerste gemeente 

waarin alles nog heel zuiver en mooi was, grote waarde hechtten aan de Schrift. 

Jezus zelf citeert de Schrift (ons Oude Testament) als gezaghebbend. Het Oude 

Testament heeft alles voorspeld over Jezus zodat de joden in Jezus de Messias 

konden herkennen. De brieven van de apostelen en de evangeliën werden in de 

eerste gemeente als gezaghebbend beschouwd. Toen er diverse valse 

geschriften in omloop kwamen, die zogenaamd van de apostelen afkomstig 

zouden zijn maar een afwijkende leer verkondigden, heeft de toenmalige kerk 

een vergadering gehouden en na zorgvuldig onderzoek onder leiding van de 

Heilige Geest, een besluit genomen welke boeken wel en welke niet in de Bijbel 

terecht zouden komen. Ik geloof dat niet de kerk, maar God zelf, heeft bepaald 
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welke boeken in de Bijbel terecht zijn gekomen. 

Ook de kerkgeschiedenis heeft aangetoond hoe krachtig de Bijbel kan zijn als 

men weer terugkeert naar de normen en waarden van de Bijbel. Daar is de 

reformatie uit ontstaan. De katholieken mochten vroeger de Bijbel niet lezen 

omdat men bang was dat men de waarheid zou ontdekken en de kerk zijn macht 

zou verliezen. 

De Bijbel is door de eeuwen heen op bijzondere wijze bewaard gebleven. Uit 

recente opgravingen is duidelijk geworden dat onze huidige Bijbel nog nagenoeg 

identiek is aan de oorspronkelijke tekst en dus nagenoeg geen overschrijffouten 

bevat, wat men soms wel beweert. 

Het is ook niet zo dat de kerk bewust schriften uit de Bijbel heeft weggelaten om 

het volk te misleiden. De kerk heeft juist misleidende geschriften niet in de Bijbel 

opgenomen om de mensen te beschermen. De kerk in de begintijd was nog heel 

zuiver en puur en stond nog heel dicht bij het eerste onderwijs van de apostelen. 

De Bijbel is echter geen wetboek. Het is een door God geïnspireerd boek aan de 

mensheid gegeven. Het is een geestelijk boek, opgeschreven door mensen door 

alle eeuwen heen in verschillende 

omstandigheden en culturen. De 

Bijbel is niet een door God 

gedicteerd maar door God 

geïnspireerd boek. Vaak zonder dat de schrijvers zich daar bewust van waren.  

Zelf maak ik ook regelmatig mee dat ik pas achteraf merk dat ik door Gods Geest 

geleid ben geweest. Zo werkt God, door natuurlijke processen heen. 

Omdat de Bijbel niet door mensen maar door God zelf is geïnspireerd, is de 

Bijbel ook een eenheid ondanks dat de Bijbel over vele honderden jaren is 

geschreven door heel veel verschillende schrijvers met heel verschillende 

achtergronden. Onvolmaakte mensen hebben een volmaakt boek geschreven. 

Dat is juist het kenmerk van God. Dat Hij iets volmaakt kan doen door 

onvolmaakte mensen heen. Om de Bijbel te begrijpen moet je de verhalen lezen 

in hun cultuur en de geestelijke boodschap erachter proberen te begrijpen. Je 

Je kunt de Bijbel alleen echt begrijpen 

door openbaring door Gods Geest. 
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kunt de Bijbel alleen echt begrijpen door openbaring door Gods Geest. Begrijpen 

doe je met je hart en niet met je verstand. Verplaats je in de situatie van de 

Bijbel en probeer dan het hart van God te ervaren in die specifieke beschreven 

situatie. Dan ga je iets begrijpen van het Woord dat leven wordt. God spreekt tot 

het hart van de mens maar ieder mens en iedere situatie is weer anders. Geen 

twee zijn gelijk. Daarom bestaat er ook geen absolute waarheid, een universeel 

antwoord op alle vragen. Jezus zegt: Ik Ben de Waarheid. De waarheid is dus 

geen dogma maar een Persoon die Liefde IS. 

Het is net als in een gezin met kinderen. Ieder kind is anders. De een heeft een 

correctie nodig om te groeien, de ander een bemoediging. God handelt altijd in 

een culturele omgeving op een wijze die de mensen van die tijd en cultuur 

kunnen begrijpen. Als David of Jezus het heeft over een herder dan heeft dat 

voor ons weinig gevoelswaarde omdat velen van ons nog nooit een echte herder 

met schapen hebben gezien, en zelfs al hebben we dat wel dan begrijpen we 

vaak nog niet wat een herder echt is. In de tijd van David en Jezus was dat heel 

anders. Dagelijks zag men herders op stap met hun kudde om weiden te zoeken. 

Zo zijn er heel veel verhalen en handelingen van God die je alleen vanuit de 

culturele context kunt begrijpen en niet los moet en mag vertalen van die 

context.  

Men heeft de neiging om de Bijbel te gebruiken als een naslagboek en alleen die 

teksten te gebruiken die in je straatje passen en je keuze of mening/gevoel 

kunnen bevestigen. Op die manier kun je gemakkelijk de Bijbel laten buikspreken 

en alles laten zeggen wat jij wilt. 

De Bijbel is absoluut het gezaghebbend feilloos Woord van God. Het probleem is 

echter dat niemand van ons de Bijbel volkomen begrijpt. We hebben de Heilige 

Geest nodig die de Bijbel voor ons levend maakt en vertaalt naar de dag van 

vandaag. 

Als zelfs Jezus als volmaakt Meester en Leraar niet in staat was de essentiële 

dingen van Gods koninkrijk over te brengen aan Zijn discipelen zonder de Heilige 

Geest, hoe zouden wij dan de Bijbel kunnen begrijpen zonder openbaring van de 
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Heilige Geest? 

--- 

Johannes 16:12 Nog veel heb Ik u te zeggen, maar gij kunt het thans niet dragen; 

13 doch wanneer Hij komt, de Geest der waarheid, zal Hij u de weg wijzen tot de 

volle waarheid; want Hij zal niet uit Zichzelf spreken, maar al wat Hij hoort, zal 

Hij spreken en de toekomst zal Hij u verkondigen. 14 Hij zal Mij verheerlijken, 

want Hij zal het uit het mijne nemen en het u verkondigen. 

--- 

Zonder de Bijbel zouden we Jezus en God niet kennen en geen weet hebben van 

vergeving en genade en de Heilige Geest. We zouden geen kennis hebben van 

wat Jezus voor ons heeft gedaan aan het kruis en van Zijn opstanding. We 

zouden geen kennis hebben van wie we zijn en wat we in Jezus Christus hebben 

ontvangen. Zonder de Bijbel zouden we Gods wil niet kennen en ook niet met 

gezag en vertrouwen kunnen bidden. 

De Bijbel is dus een uitermate belangrijk boek maar alleen te begrijpen en te 

hanteren vanuit een intieme liefdesrelatie met de Schrijver van het boek door 

openbaring door de Heilige Geest. 

In een ontmoetgroep hoort de Bijbel een belangrijke plaats in te nemen als basis 

van onderzoek en lering. Als we in de voetsporen van Jezus willen wandelen, 

zullen we Zijn leven moeten bestuderen. 

Als we God willen leren kennen zullen we het leven van Jezus moeten 

bestuderen want Jezus heeft ons God geopenbaard. 

Jezus zegt zelf:  

--- 

Johannes 14:9 Jezus zeide tot hem: Ben Ik zolang bij u, Filippus, en kent gij Mij 

niet? Wie Mij gezien heeft, heeft de Vader gezien; hoe zegt gij dan: Toon ons de 

Vader? 

--- 

De Bijbel is dus het meest geschikte boek om God en Jezus te leren kennen en 

Zijn wil te ontdekken voor ons leven. 

Het is echter gevaarlijk om een bepaalde leer rondom bepaalde onderwerpen 
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tot absolute waarheid te verheffen omdat de Bijbel over veel onderwerpen die 

gevoelig liggen verschillende, soms zelfs tegenstrijdige, dingen zegt. De waarheid 

is dan ook geen leer. Jezus zegt: Ik ben de Waarheid. De waarheid kan in 

verschillende situaties er anders uitzien. Jezus richt zich altijd op het hart en op 

het individu. Er bestaan in de liefde geen absolute waarheden. Daarom staan er 

ook schijnbaar tegenstrijdige dingen in de Bijbel. De Bijbel is dan ook geen 

wetboek maar een richtlijn voor de liefde en moet altijd naar de huidige situatie 

en tijd vertaald worden. 

Hoe zit het met de vijfvoudige bediening, de ambten in 

de kerk? 
In de Bijbel staat dat God sommige mensen een speciale roeping geeft met 

speciale bekwaamheden en een speciale geestelijke taak hier op aarde. We 

kunnen dat lezen in Efeziërs en Korintiërs. 

--- 

Efeziërs 4:11 En Hij heeft zowel apostelen als profeten gegeven, zowel 

evangelisten als herders en leraars, 12 om de heiligen toe te rusten tot 

dienstbetoon, tot opbouw van het lichaam van Christus, 

1 Korintiërs 12:27 Gij nu zijt het lichaam van Christus en ieder voor zijn deel 

leden. 28 En God heeft sommigen aangesteld in de gemeente, ten eerste 

apostelen, ten tweede profeten, ten derde leraars, verder krachten, daarna 

gaven van genezing, bekwaamheid om te helpen, om te besturen, en 

verscheidenheid van tongen. 

--- 

We lezen dat God zelf apostelen en profeten, evangelisten, herders en leraars 

aanstelt. Dat doet de kerk dus niet! Het zijn geestelijke ambten die alleen door 

God aangesteld kunnen worden 

en die ook niet het eigendom zijn 

van een plaatselijke kerk of 

Het zijn geestelijke ambten die alleen 

door God aangesteld kunnen worden 

en die ook niet het eigendom zijn van 

een plaatselijke kerk of gemeente. 
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gemeente. Deze mensen zijn door God geroepen om de mensheid, Gods 

kinderen en de hele samenleving te dienen en te ondersteunen om Gods wil hier 

op aarde te doen. 

Je kunt en mag deze mensen niet tussen vier muren stoppen. Ze kunnen niet in 

dienst staan van een plaatselijke gemeente. Dat zou hun bediening schade doen 

omdat ze dan mensen meer moeten gehoorzamen dan God. Mensen met een 

door God gegeven bediening moeten ondersteund en bemoedigd worden hun 

werk te doen in alle vrijheid zoals God hen roept. Uiteraard moeten zij net als wij 

allemaal corrigeerbaar zijn en getoetst worden. We zijn allemaal mens en zijn 

geen van allen volmaakt. Het feit dat God iemand roept voor een speciale 

bediening wil niet zeggen dat die persoon een beter of heiliger mens is. Ze 

hebben alleen een andere taak van God gekregen. Alles is genade. Mensen met 

een speciale bediening en/of bijzondere gaven worden snel op een voetstuk 

gezet. Dat is gevaarlijk. Als het duidelijk is dat God mensen een bediening heeft 

gegeven is het goed deze mensen met respect en eerbied als dienaars van God 

te behandelen omwille van God. God wil dat we elkaar eren en in het bijzonder 

hen die zich inspannen om God te dienen. We moeten ons echter wel realiseren 

dat mensen met een speciale bediening en gaven ook gewoon mensen zijn met 

zwakheden en ook fouten kunnen maken en vatbaar zijn voor verleidingen van 

trots, eer, geldzucht, seks, enz. 

Als mensen met een bediening grote fouten maken wil dat niet zeggen dat alles 

wat ze doen of hebben gedaan fout is of dat God niet door hen heen werkt. Ze 

hebben alleen als mens gefaald in het uitoefenen van hun taak die ze van God 

hebben gekregen. En als medemensen met eigen zwakheden zouden we daar 

ook nog begrip voor moeten hebben en klaar moeten staan met vergeving. 

Eigenlijk zouden we mensen met een bediening extra moeten beschermen en 

voor hen zorgen opdat ze niet in verleiding komen en fouten maken. Dat is beter 

dan hen op een voetstuk zetten in de vooronderstelling dat ze heel zuiver zijn en 

geen fouten maken. 
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Wat ik wil aangeven is dat mensen met een door God gegeven bediening nooit in 

een hokje gestopt moeten worden, maar zich vrij moeten kunnen bewegen door 

het Lichaam van Christus om te dienen zoals God hen heeft opgedragen. 

Als ik dan denk aan de eerder genoemde ontmoetgroepen dan zou ik me kunnen 

voorstellen dat vanuit een netwerk van ontmoetgroepen mensen met een door 

God gegeven bediening uitgenodigd kunnen worden op een ontmoetgroep om 

daar specifiek te dienen. 

Mensen met een bediening kunnen voor een deel hun door God gegeven inzicht 

en wijsheid en onderwijs ook beschikbaar stellen via internet zodat deze voor 

iedereen beschikbaar is. 

Op deze manier kunnen mensen met een bediening zonder beperkingen hun 

gaven beschikbaar stellen en blijven ze toch beschikbaar en benaderbaar voor 

hen die een persoonlijk contact willen. 

Mensen met een vijfvoudige bediening kunnen zich ook beschikbaar stellen om 

advies te geven of te dienen in de politiek, gezondheidszorg, zakenleven, enz.  

Op deze manier ontstaat er een door God geleide samenleving waar God Zijn 

zegen aan kan verlenen en waarin iedereen tot zijn/haar bestemming komt. 

Om elkaar te bemoedigen en tot zegen te zijn kunnen mensen met een 

bijzondere bediening elkaar ook ontmoeten in een ontmoetgroep voor 

bedieningen. 

Op deze manier ontstaat er een organische beweging en groei van het lichaam 

van Christus die de samenleving diepgaand beïnvloedt en het koninkrijk van God 

gestalte geeft van binnenuit in de samenleving. 

 

Alles gaat door relaties heen. God is liefde en liefde stroomt door relaties. Geen 

systemen, dogma’s, structuren, gebouwen, organisaties, wetjes en regeltjes, 

maar liefdevolle relaties. We zijn met elkaar verbonden in de liefde van God. Ook 

de vijfvoudige bediening werkt door relatienetwerken heen. 
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De kerk in de samenleving 
In de nieuwe vorm van kerk-zijn in natuurlijke en organische ontmoetgroepen is 

er eigenlijk geen onderscheid meer tussen kerk en samenleving. De kerk is de 

samenleving en de samenleving is de kerk. Omdat er geen onderscheid meer is 

staat de kerk zoals bedoeld heel dicht bij de mensen en is er niet zo’n duidelijk 

verschil tussen gelovig en ongelovig. Ook ongelovige, maar geïnteresseerde 

mensen, zijn welkom in ontmoetgroepen en de kinderen van God staan midden 

in de maatschappij. Ieder mens heeft behoefte aan waarachtige liefdevolle 

relaties. Juist deze laagdrempeligheid en toegankelijkheid zullen velen in 

aanraking brengen met de liefde en boodschap van Jezus. Als volgelingen van 

Jezus hun plek gaan innemen in de samenleving en daar hun licht gaan uitdragen 

in woord en daad, dan komt er een transformatie in de samenleving zoals God 

voor ogen heeft en Jezus ons heeft voorgeleefd. 

Ik geloof dat God ons wil zegenen 

met wijsheid en bekwaamheid om 

een positieve invloed uit te oefenen 

op de samenleving en met 

goddelijke oplossingen te komen 

voor maatschappelijke problemen. Kinderen van God die leven vanuit de Bron 

zouden moeten uitblinken in alle aspecten van de maatschappij omdat we 

toegang hebben tot de Bron van wijsheid, inzicht en kennis. 

Jezus in de samenleving 
Het lijkt soms wel of de volgelingen van Jezus een soort geheim genootschap 

vormen, dat eens in de week achter gesloten deuren samenkomt om met elkaar 

een subcultuur te beleven. 

Al deze geheime volgelingen bij elkaar vormen het christendom. 

Dit is natuurlijk niet zoals het bedoeld is. Jezus was juist onder het gewone volk 

een graag geziene gast. Men vond het fijn als Jezus in hun dorp of stad kwam. 

Overal waar liefde is verschijnt Jezus en 

voelt Hij zich thuis. 
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Mensen lieten hun werk liggen en waar ze mee bezig waren en maakten tijd vrij 

om Jezus te ontmoeten. Overal waar Jezus kwam gebeurden bijzondere dingen. 

Mensen werden genezen van allerlei kwalen. Mensen werden bevrijd van 

angsten en ontvingen antwoorden op levensvragen. Mensen met diepe 

schuldgevoelens ontvingen vergeving en onrechtvaardige ambtenaren werden 

zich door de aanwezigheid van Jezus bewust van schuld en bekeerden zich. 

De samenleving werd een stuk liefdevoller daar waar Jezus kwam. Jezus 

verspreidde overal waar Hij kwam een spoor van hoop, genezing, vreugde, 

vrede, vergeving en herstel. Jezus kwam ook af en toe in de kerk maar daar was 

Hij over het algemeen minder welkom. Jezus hield zich niet helemaal aan de 

regels en verkondigde een boodschap die niet overeenkwam met wat men 

algemeen hoorde. Jezus was niet zo onder de indruk van gebouwen en de 

religieuze ambten. Jezus was veel meer geïnteresseerd in hen die Hem nodig 

hadden. 

 

Vandaag de dag is Jezus niet veranderd. Jezus is echt een mensen-mens. Jezus 

houdt van mensen. Bij Jezus is geen oordeel. Hij kijkt niet naar uiterlijk vertoon 

maar hij kijkt naar het hart. Jezus komt wel af en toe in de kerk maar is vaker te 

vinden bij de mensen op straat, gewoon in het dagelijks leven. Jezus is graag 

onder de mensen en geniet van plaatsen waar mensen in liefde met elkaar 

omgaan. Of dat nu is in de kerk, in het gezin, op school, op het werk of in de 

supermarkt. Overal waar liefde is verschijnt Jezus en voelt Hij zich thuis. 

Jezus houdt niet alleen van christen-mensen, Hij houdt ook van joden-mensen, 

moslim-mensen, hindoe-mensen, zwarte-mensen, witte-mensen, zieke-mensen, 

baby-mensen, homo-mensen, enz. Jezus kijkt niet zo naar het uiterlijk en naar de 

vorm. Jezus kijkt naar het hart en zoekt een ingang om zichzelf te openbaren bij 

iedereen. Bij kleine zondaars en grote zondaars is Jezus om Zijn genade aan te 

bieden. 

Jezus verlangt naar een welkom in steden en dorpen, in regio’s en culturen, in 
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landen en naties. Jezus kijkt niet alleen naar het individu. Jezus kijkt ook naar 

culturen, naar samenlevingen, naar families, naar groepen. Jezus houdt van 

samenlevingsvormen en is gek op culturen. Jezus geniet van alle verschillen 

omdat Hij zichzelf overal in herkent en Hij met iedereen weer iets anders van 

zichzelf kan delen. In alle culturen zit iets moois verscholen. Parels van God. Een 

grote fout die wij westerlingen hebben gemaakt is dat wij de hele wereld hebben 

willen evangeliseren op zo’n manier dat we de wereld onze cultuur en 

gewoontes wilden opleggen. Iedereen moest worden zoals de westerse 

christelijke cultuur.  

Jezus heeft nooit een kerk gesticht in de vorm zoals wij die nu zien. Jezus heeft 

niet een nieuwe godsdienst opgericht. Hij is niet de stichter van het christendom. 

Jezus kwam gewoon om de mensen weer terug te brengen tot God en hen de 

weg van liefde te leren opdat de aarde weer een paradijs mag worden en de 

mensheid in een liefdevolle samenleving Gods heerlijkheid zal weerspiegelen. 

Jezus heeft zich niet teruggetrokken tussen vier muren om daar het geloof te 

beleven. Jezus was heel benaderbaar. Zelfs door mensen die door de 

samenleving waren uitgespuugd. Jezus zocht zelfs de zondaars op en at met hen. 

Jezus ging om met hoeren. Wat moet dat voor praatjes gegeven hebben? 

Toch was Jezus anders. Hij ging om met zondaars maar deed niet mee aan hun 

werken. Door Zijn liefde bracht Hij mensen juist terug tot God. Zonder oordeel 

bood Jezus Zijn genade aan. 

Vlak voordat Jezus terug naar de Vader ging werd Hem de vraag gesteld wanneer 

Hij het koninkrijk zou herstellen. 

--- 

Handelingen 2:6 Zij dan, die daar bijeengekomen waren, vroegen Hem en zeiden: 

Here, herstelt Gij in deze tijd het koningschap voor Israël? 7 Hij zeide tot hen: Het 

is niet uw zaak de tijden of gelegenheden te weten, waarover de Vader de 

beschikking aan zich gehouden heeft, 8 maar gij zult kracht ontvangen, wanneer 

de Heilige Geest over u komt, en gij zult mijn getuigen zijn te Jeruzalem en in 

geheel Judea en Samaria en tot het uiterste der aarde. 
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--- 

En Jezus gaf zo’n leuk ontwijkend maar cryptisch antwoord. Hij gaf wel antwoord 

maar op een andere manier. Jezus gaf als antwoord: De Heilige Geest komt! 

De Heilige Geest heeft alles te maken met het koninkrijk van God. Dat koninkrijk 

zit namelijk in ons. En het is aan ons om het eruit te laten komen in deze wereld. 

God wacht op ons! 

Eigenlijk geeft Jezus als antwoord: Jullie vragen aan Mij wanneer Ik het koninkrijk 

herstel maar Ik stuur Mijn Heilige Geest en dan is het aan jullie om Mijn 

koninkrijk hier op aarde te herstellen. Mijn taak zit erop. Het is nu jullie beurt. 

Jezus roept ons op om te getuigen. Getuigen betekent expressie geven aan wat 

je hebt ervaren, meegemaakt, hebt gezien. Wij, die een ontmoeting met Jezus 

hebben gehad, moeten daar in heel de wereld expressie aan geven zodat het 

zichtbaar wordt ook voor anderen die nog geen ontmoeting hebben gehad. Wij 

moeten het koninkrijk van God zichtbaar maken hier op aarde door de bijstand 

van de Heilige Geest die in ons is opdat de glorie van God de hele aarde zal 

vullen. 

Het voorbeeld van de eerste kerk 
Toen de Heilige Geest op de eerste pinksterdag werd uitgestort werd de 

gemeente van Jezus Christus geboren. Zo mooi en zo zuiver, zo puur en schoon, 

zo echt en transparant, zo krachtig en heilig. 

Over deze eerste gemeenschap lezen we het volgende: 

--- 

Handelingen 2:41 Zij dan, die zijn woord aanvaardden, lieten zich dopen en op 

die dag werden ongeveer drieduizend zielen toegevoegd. 42 En zij bleven 

volharden bij het onderwijs der apostelen en de gemeenschap, het breken van 

het brood en de gebeden. 43 En er kwam vrees over alle ziel en vele wonderen en 

tekenen geschiedden door de apostelen. 44 En allen, die tot het geloof gekomen 

en bijeenvergaderd waren, hadden alles gemeenschappelijk; 45 en telkens waren 

er, die hun bezittingen en have verkochten en ze uitdeelden aan allen, die er 
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behoefte aan hadden; 46 en voortdurend waren zij elke dag eendrachtig in de 

tempel, braken het brood aan huis en gebruikten hun maaltijden met blijdschap 

en eenvoud des harten, 47 en zij loofden God en stonden in de gunst bij het 

gehele volk. En de Here voegde dagelijks toe aan de kring, die behouden werden. 

--- 

Wat gebeurt hier? Iets heel bijzonders. Dit werd niet georganiseerd, niemand 

vertelde hen dat het zo moest. Dit was een transformatie van binnenuit, een 

diep zuiver en puur verlangen gewekt door de Heilige Geest om er voor elkaar te 

zijn, om bij elkaar te komen, om elkaar te helpen, om meer te leren over Jezus 

en God. Er was zuivere blijdschap en eenvoud. Deze mensen dwongen eerbied 

en respect af bij de mensen die hen ontmoetten en die zagen hoe ze met elkaar 

omgingen. Daar ging zo’n aantrekkingskracht van uit dat er zich dagelijks mensen 

bij hen voegden. Logisch. Wie verlangt er niet naar zo’n liefdevolle 

gemeenschap. 

Doordat Gods liefde en kracht daar zo intens en zuiver aanwezig was gebeurden 

er veel tekenen en wonderen in hun midden. 

Als ik deze verzen van de eerste gemeenschap lees, proef ik daar zo’n krachtige 

liefde. Dit was een saamhorigheid, een ongekende onderlinge liefde, een diep 

verlangen om elkaar te ontmoeten en met elkaar God te aanbidden en meer van 

Hem te leren. Maar ze brachten de liefde ook in praktijk door voor elkaar te 

zorgen, bij elkaar op bezoek te gaan, samen te eten. Mensen die rijk waren 

verkochten bezittingen om armen te kunnen helpen. Wat een geweldige liefde. 

Dit was een begin van een geweldige transformatie naar een liefdevolle wereld.  

Helaas is deze zuiverheid en liefde langzaam afgenomen en begonnen er 

langzaam maar zeker steeds meer uiterlijke vormen te komen. Zeker naarmate 

de tijd verstreek en de apostelen die Jezus hadden gekend niet meer leefden. De 

kerk werd steeds meer gericht op vorm en werd langzaam maar zeker een star 

instituut. 
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Menselijke dingen als macht, eer en geld gingen ook in de kerk een steeds groter 

wordende rol spelen en Jezus ging zich steeds minder thuis voelen in de kerk.  

Dan maar weer de straat op, moet Jezus gedacht hebben. Steeds weer opnieuw 

kwamen er herlevingen van mensen die oprecht op zoek gingen naar de 

zuiverheid van de boodschap van Jezus. Van tijd tot tijd kwam de Heilige Geest 

opnieuw met grote kracht en waren er korte en langere 

herlevingen/opwekkingen die weer lieten zien hoe God het oorspronkelijk 

bedoeld had. 

Maar we zien steeds opnieuw hetzelfde patroon ontstaan. Een kleine groep 

mensen gaat God intens en oprecht zoeken. God openbaart zichzelf en mensen 

ontvangen een nieuwe doop in de Heilige Geest. Er ontstaat een opwekking en 

een groot aantal mensen sluit zich aan. Na verloop van tijd wordt er 

vormgegeven aan deze nieuwe beweging, er komt een muur omheen en het 

krijgt een naam. Protestant, hervormd, baptist, pinkster, volle evangelie, Leger 

des Heils, enz.  

Door de vorm die ontstaat, gaat men steeds meer vertrouwen in de vorm en 

zonder dat men het door heeft verdwijnt het werk van Gods Geest steeds verder 

naar de achtergrond en wordt ook de nieuwe beweging weer een star instituut. 

Waar blijft de kerk die zich blijft vernieuwen door alle generaties heen? Die niet 

star wordt maar blijft bij de eerste liefde en zich blijft ontwikkelen en blijft 

groeien in liefde? De kerk die de samenleving diep transformeert naar een 

liefdevolle samenleving waarin God aanwezig is in alle delen van de samenleving.  

Een kerk zonder muren, zonder dogma’s, leerstellingen en regels en wetten die 

mensen buitensluiten. Een kerk die relevant blijft in een steeds veranderende 

wereld. Een wereld waarin de wetenschap zich steeds verder blijft ontwikkelen 

en de kerk voor steeds nieuwe uitdagingen komt te staan hoe om te gaan met 

deze nieuwe ontwikkelingen vanuit liefde. 

Is dat mogelijk? Ja zeker! Ik geloof in een kerk zonder muren, een vloeibare kerk 

die meebeweegt met Gods Heilige Geest. Een kerk die niet bang is om te stralen 
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en dingen te onderzoeken zonder vooroordeel. Een kerk die in gesprek gaat met 

mensen die niks met God hebben maar oprechte en gerechtvaardigde vragen 

hebben over spiritualiteit en het paranormale. Een kerk die durft te luisteren en 

te onderzoeken komt met relevante antwoorden voor mensen die niks met de 

Bijbel of God hebben. Bij God is immers wijsheid en inzicht in alle dingen! Een 

kerk die oprecht geïnteresseerd is in wat de moderne mens bezighoudt en echt 

luistert naar het hart van hen die verwond zijn. Een kerk die Gods liefde vertaalt 

in een taal die mensen van nu begrijpen. 

De kernboodschap van de kerk zonder muren: Welkom! 
Wat is nu de kernboodschap van de kerk zonder muren?  

Dat is een boodschap die zelfs kinderen zouden moeten kunnen begrijpen. Want 

Jezus heeft zelf gezegd dat we moeten worden als kinderen in eenvoud en 

vertrouwen. 

Als ik de boodschap van de kerk zonder muren in een woord zou moeten 

samenvatten dan is dat… 

Welkom! 

De eerste behoefte van de mens is liefde. Men wil zich geliefd voelen. 

Onvoorwaardelijk. Dan pas kan men tot ontspanning komen, het masker 

afzetten en durft men zichzelf, open en eerlijk te zijn. Vanuit die 

onvoorwaardelijke liefde, dat onvoorwaardelijke welkom, kan er van binnenuit 

een veranderingsproces gaan plaatsvinden naar het oorspronkelijk plan van God. 

In een onvoorwaardelijk welkom zit Gods liefde. En Gods liefde bevat alles wat 

een mens nodig heeft om tot 

genezing te komen en tot groei 

naar onze goddelijke 

bestemming. 

In de Bijbel lezen we dat Jezus 

iedereen genas die bij Hem kwam. Niemand uitgezonderd. Jezus stuurde 

niemand weg op grond van geloof, levensovertuiging, achtergrond, 

Als ik de boodschap van de kerk zonder 

muren in een woord zou moeten 

samenvatten dan is dat: Welkom! 
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levenshouding, geaardheid of leeftijd. Ook kinderen waren bij Jezus meer dan 

welkom. 

Als mensen zich welkom en geliefd voelen kan Gods Geest gaan werken en komt 

er langzaam maar zeker een zondebesef, een besef dat er dingen in het leven 

niet kloppen en sommige dingen die we denken en doen niet vanuit liefde zijn. In 

plaats van veroordeling en schuld komt er dan de boodschap van genade en 

vergeving. Dan komt het fantastische verhaal van Jezus in het Licht. Als mensen 

willen begrijpen hoe het kan dat God hen zomaar wil en kan vergeven is daar de 

boodschap van Jezus die voor ons mensen aan het kruis is gestorven. De 

boodschap van onvoorwaardelijke liefde. De boodschap van het kruis. Hoe meer 

we begrijpen met ons hart van het offer van Jezus, des te meer komen we in 

vrijheid en gaan we leven vanuit genade. Alles is betaald, al het goede van God is 

beschikbaar voor iedereen via Jezus Christus. 

En als mensen dan iets van die liefde van God gaan begrijpen en onder de indruk 

raken van de boodschap en betekenis van het leven van Jezus en Zijn offer in 

liefde, dan gaat men verlangen naar meer inzicht en meer kennis van Jezus en 

God. Dan ontstaat er het verlangen om zelf de Bijbel te gaan lezen om meer van 

God te leren kennen vanuit een liefdesverlangen. 

Eenmaal gegrepen door de Bijbel wordt dit het belangrijkste boek in hun leven. 

Maar het belangrijkste is, dat de boodschap van de kerk zonder muren niet 

wordt overgedragen door woorden maar door daden. Mensen moeten de 

onvoorwaardelijke liefde van God voelen en ervaren in hun leven voordat ze hun 

hart durven te openen voor die liefde. 

In de praktijk betekent dat, dat wij, de kerk zonder muren, initiatieven 

ontplooien vanuit het hart die expressie geven aan de liefde van God op 

zodanige wijze dat de mensen verbaasd staan op een positieve manier. 

Volgelingen van Jezus, kinderen van het Licht zouden in eerste instantie moeten 

opvallen door hun daden uit liefde. En dan niet gemaakt omdat het moet, maar 

vanuit echtheid en nederigheid. 
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--- 

Matteüs 5:16 Laat zo uw licht schijnen voor de mensen, opdat zij uw goede 

werken zien en uw Vader, die in de hemelen is, verheerlijken. 

--- 

Wereldwijd zou de kerk moeten opvallen door werken van onbaatzuchtige 

liefde. Individueel en georganiseerd. De kerk zou moeten opvallen door haar 

liefde en eenheid, oprechtheid en zuiverheid, nederigheid en transparantie. 

Wil jij deze eenvoudige boodschap van Gods liefde uitdragen in je leven? 

Wil jij behoren tot deze kerk zonder muren? 

 

Kerk ben je niet in je eentje. Je bent onderdeel van het 

geheel. 
Toen God de wereld schiep en alles erop en eraan, was alles volmaakt behalve 

één ding. 

God zei: ‘Het is niet goed dat de mens alleen zij.’ 

God heeft de mens geschapen voor relatie, voor waarachtige en intieme 

vriendschap en gemeenschap. God schiep de mens om lief te hebben en geliefd 

te worden. Dat is de kern en doel van ons bestaan. Dat doe je niet in je eentje. 

Daarom kun je ook geen kerk-zijn in je eentje. God heeft ons aan elkaar gegeven 

om elkaar tot zegen te zijn, om van elkaar te genieten, om elkaar te dienen, te 

helpen en te ondersteunen. Om elkaar te voeden, te bemoedigen en te 

beschermen, om van elkaar te leren en met elkaar te bouwen en schoonheid te 

scheppen en onszelf te vermenigvuldigen. 

Daarom schiep God de mensen in een samenleving. 

De kerk zonder muren is een samenleving, een wereldwijd netwerk, een www 

van Gods liefde. 

Overal waar twee of meer mensen elkaar ontmoeten vanuit die liefde van God 

ontstaat er een kerkdienst of kerkviering.  
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Als je iemand dient vanuit Gods liefde is dat een kerkdienst.  

Als je samen geniet is dat een kerkviering. 

--- 

Matteüs 18:20 Want waar twee of drie vergaderd zijn in mijn naam, daar ben Ik 

in hun midden. 

--- 

Belangrijke kenmerken van een diepgaande relatie zijn liefde en trouw. Liefde en 

trouw kunnen zich ontwikkelen in duurzame relaties. Het is goed om met een 

beperkt aantal mensen met elkaar op te trekken en elkaar regelmatig te 

ontmoeten. Jezus trok intensief op met twaalf vrienden. Ze deelden alles met 

elkaar. Je kunt niet met honderden mensen intensief optrekken. Het is daarom 

goed om met een kleine groep met elkaar op te trekken en Gods liefde met 

elkaar te delen op een praktische manier. Ik kom dan weer terecht bij mijn visie 

voor ontmoetgroepen. 

Een ontmoetgroep is een organisch en logisch gevormde groep van mensen die 

een liefdevolle relatie met elkaar aangaan en er voor kiezen elkaar te dienen 

vanuit Gods liefde. Ontmoetgroepen zijn geen bijeenkomsten maar het zijn 

groepen mensen die zich met elkaar verbinden in Gods liefde en er voor elkaar 

willen zijn. Met elkaar kerk willen zijn. 

Samen kerk-zijn is samen leven in verbinding met elkaar en met God. Samen 

kerk-zijn is ook leven met onvolkomenheden van jezelf en van elkaar. Dat is de 

uitdaging waardoor we groeien. Leren omgaan met verschillen, 

onhebbelijkheden, anders zijn, anders denken, andere gewoontes en toch een 

zijn in liefde. Samen je verbonden voelen in de boodschap van Jezus om God, 

jezelf en elkaar lief te hebben.  

Zolang we niet volmaakt zijn zal de volmaakte kerk en volmaakte samenleving 

niet bestaan. Maar juist in onze onvolmaaktheid kan Gods liefde, genade, 

vergeving, trouw en volmaaktheid zo mooi stralen. 

We hoeven niet volmaakt te zijn. Als we maar nederig genoeg zijn om die 

onvolmaaktheid onder ogen te zien en eerlijk toe te geven. Als we maar 
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aanvaarden dat die ander ook niet volmaakt is en elkaar ruimte en genade geven 

om te groeien en om fouten te maken en soms ook blind te zijn voor fouten. We 

hebben allemaal onze blinde vlekken. Sommige worden we ons van bewust na 

verloop van tijd. Andere nemen we mee het graf in en zullen pas geopenbaard 

worden als we in het volle Licht van Jezus staan en wellicht wel nooit omdat 

Jezus het niet nodig vindt dat we ons tekortschieten ontdekken. 

Hoe kan ik kerk-zijn zonder muren? 
Kerk-zijn zonder muren begint met het loslaten van oordelen. Oordelen over 

andere denominaties, over andersdenkenden, over andere culturen en geloven. 

Het zijn de muren in je eigen denken en in je eigen hart die scheiding maken. 

Kies ervoor om lief te hebben. Om iedereen lief te hebben die God in je leven 

brengt.  

Kies ervoor om God in de ander te zien. Zelfs in ongelovigen. Want ook al zegt 

men dat men niet gelooft dat wil dan nog niet zeggen dat er niks van God 

zichtbaar is in die ander. Want God heeft de mens geschapen naar Zijn beeld en 

gelijkenis. Erken, zie en bevestig het goede in de mens. 

Zoek gemeenschap met mensen met wie jij je liefde tot God en Jezus kunt delen. 

Kom samen op regelmatige wijze om er voor elkaar te zijn. Dat kan vanuit een 

bepaalde geloofsrichting zijn maar het kan ook interkerkelijk of buiten elke 

kerkstructuur om.  

Kerk-zijn heeft niks te maken met lidmaatschap van een bepaalde denominatie. 

Je kunt kerk-zijn zonder lid te zijn van een denominatie of zelfs maar ooit naar 

een traditionele kerkdienst te gaan. Als je je maar bewust bent dat je deel bent 

van het grote geheel en deel 

uitmaakt van Gods kerk zonder 

muren hier op aarde. 

Zelf kerk-zijn zonder muren 

betekent je bewust worden dat je iedere dag kerk mag vieren en diensten mag 

Kerk-zijn zonder muren begint met het 

loslaten van oordelen. 



46 

 

houden met iedereen die je ontmoet. De Bijbel roept ons op om alles wat we 

doen, te doen vanuit liefde. En als we onze naaste dienen vanuit liefde zijn we 

kerk. Of dat nu is op school, op straat, in ons gezin of op ons werk. Kerk-zijn is 

een werkwoord. Je actief inzetten om Gods liefde uit te dragen en te vieren. 

Een mogelijkheid is ook om zelf een ontmoetgroep te starten en mensen uit te 

nodigen bij je thuis om samen Gods liefde met elkaar te delen. 

Kerk-zijn is een werkwoord 
Als je lid bent van een kerk of een regelmatige kerkganger bent wil dat nog niet 

zeggen dat je echt deel uitmaakt van de kerk zoals God dat heeft bedoeld. Kerk-

zijn is een werkwoord. Ik bedoel daarmee dat samenleven in en vanuit God een 

actieve dienstbare houding veronderstelt. We zijn geschapen om te creëren, om 

dingen te scheppen, om ons te ontwikkelen en nieuwe vaardigheden te 

ontwikkelen en deze in te zetten ten behoeve van de samenleving, ten behoeve 

van hen die God op ons pad brengt. 

Kerk-zijn is niet een paar liedjes zingen, naar de dominee luisteren, een paar 

snoepjes eten om vervolgens al of niet na de koffie naar huis te gaan. 

Kerk-zijn is met elkaar bouwen aan een liefdevolle samenleving. Iedereen is 

daarbij nodig. Niemand uitgezonderd. Je kunt dus niet zeggen dat je geen taak 

hebt in de kerk. Want de kerk is 

de samenleving en jij staat 

midden in de samenleving. Je 

kunt hooguit zeggen dat je geen 

verantwoordelijke taak hebt op de zondagochtenddienst bij het plaatselijk 

kerkgenootschap. 

Maar daar heb ik het niet over. Soms is het zelfs beter om taken neer te leggen 

in je kerkgenootschap zodat je eindelijk eens tijd overhoudt om echt een taak op 

te pakken in de samenleving die hout snijdt. Deze regel zullen voorgangers me 

waarschijnlijk niet in dank afnemen maar soms zijn mensen zo druk met de kerk 

Kerk-zijn is met elkaar bouwen aan een 

liefdevolle samenleving. 
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bezig dat ze geen tijd hebben voor dingen waar het echt om gaat bij God. 

Kerkelijke activiteiten kunnen de plaats innemen van het echte leven in de 

samenleving waar we voor geroepen zijn. We gaan immers maar een paar uur 

per week naar de kerk, de rest van onze tijd brengen we door in de samenleving. 

Ondernemen met God 
Ik ben er een groot voorstander van dat kinderen van God actief invloedrijke 

posities gaan innemen in de maatschappij om zo een grote en positieve invloed 

te kunnen uitoefenen ten behoeve van een liefdevolle samenleving. Om daar 

een bijdrage aan te leveren heb ik een cursus ontwikkeld speciaal voor 

ondernemers om hen uit te dagen om te gaan ondernemen samen met God. Zie 

ook www.ondernemenmetgod.nl 

Maar dit geldt niet alleen voor ondernemers. Iedereen kan actief worden in de 

samenleving om iets van Gods liefde uit te dragen via je gaven en talenten. Het 

kan op de kookclub, je sportschool, op je werk, op de dansvloer, in de bar, 

kortom overal waar je mensen ontmoet kun je Gods liefde uitdragen op een 

wijze die bij je past. Je kunt God vragen naar mogelijkheden die bij jou passen 

om iets voor mensen te betekenen die God op je pad brengt. Je kunt je samen 

met God gaan inzetten voor een stukje onrecht waar je tegenaan loopt of je 

inzetten voor het oplossen van een nood voor iemand in je omgeving. Als je dat 

doet vanuit God dan ben je bezig met een kerkdienst! 

--- 

Matteüs 25:40 En de Koning zal hun antwoorden en zeggen: Voorwaar, Ik zeg u, 

in zoverre gij dit aan een van deze mijn minste broeders hebt gedaan, hebt gij het 

Mij gedaan. 

--- 

http://www.ondernemenmetgod.nl/
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De kerk die de wereld transformeert 
Als de kerk zonder muren gaat opstaan en krachtig gaat functioneren in de 

samenleving, dan zal de kerk een krachtig Licht gaan uitstralen en een krachtig 

bederfwerende werking zal van de kerk uitgaan zodat er een krachtig herstel zal 

plaatsvinden op aarde op alle vlakken. In de gezondheidszorg, de economie, de 

politiek, het onderwijs en de media. Op gebied van armoede, voedselschaarste, 

milieuproblemen, enz. 

Ik geloof in het herstel van de aarde. Ik heb een boekje hierover geschreven: We 

kunnen de aarde helen. Je kunt het boekje gratis downloaden via mijn site:  

https://www.leveningod.nl/e-books/we-kunnen-de-aarde-helen.html 

De Heilige Geest past niet in een gebouw 
De Heilige Geest wordt vergeleken met water, wind, vuur en olie. Allemaal 

symbolen die niet goed vast te pakken zijn. We moeten Gods Geest niet 

proberen te stoppen in een gebouw of proberen te vangen in structuren, 

regeltjes of vormen. Daar houdt de Heilige Geest niet van. 

Als je de Heilige Geest wilt volgen dan zul je flexibel moeten zijn. Want de Geest 

waait waarheen Hij wil. 

--- 

Johannes 3:8 De wind blaast, waarheen hij wil, en gij hoort zijn geluid, maar gij 

weet niet, vanwaar hij komt of waar hij heengaat; zo is een ieder, die uit de Geest 

geboren is. 

--- 

Dat is toch wel een bijzondere uitspraak van Jezus. Als de Geest echt zo 

onvoorspelbaar is, dan wordt het toch hoog tijd om ons te bezinnen of we echt 

wel in staat zijn om Gods Geest te dwingen zich te houden aan onze starre 

structuren. Is het niet veel respectvoller naar God toe om steeds te luisteren 

naar Gods stem en Hem te vragen ons te leiden in plaats van zelf vaste 

structuren neer te leggen en een jaarplan te maken en dan God vragen het te 

zegenen. Uiteraard mogen we ons gezond verstand gebruiken en mogen we 

https://www.leveningod.nl/e-books/we-kunnen-de-aarde-helen.html
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plannen maken. Maar steeds vanuit afhankelijkheid van God met bereidheid 

acuut alle gemaakte plannen af te zeggen als God iets anders wil. 

Een mooi voorbeeld daarvan kunnen we zien bij het volk van Israël dat veertig 

jaar door de woestijn heeft gezworven en steeds op de wolk moest letten of 

deze zich zou verplaatsen. Deze wolk was de tegenwoordigheid van God in hun 

midden. De Israëlieten konden plannen maken maar als de wolk zich ophief en 

verder trok dan moest iedereen verder trekken, onafhankelijk van alle plannen 

die waren gemaakt. Soms bleef de wolk een paar dagen op een plaats, soms 

enige weken, maanden of jaren. Men wist dat niet van tevoren. Zo moeten wij 

altijd waakzaam blijven en oplettend op wat Gods Geest aan het doen is. Soms 

kunnen dingen die jaren hebben gewerkt ineens niet meer werken omdat Gods 

Geest verder is getrokken. Het is dan van het grootste belang om mee te trekken 

met Gods Geest. 

Uitnodiging/uitdaging 
Lieve lezer, als je tot zover bent gekomen dan heb jij waarschijnlijk net als ik het 

verlangen om op een andere manier kerk te zijn. Een verlangen naar echtheid, 

naar een relevante kerk die iets te bieden heeft aan de samenleving. Een kerk 

waar je trots op mag zijn. 

Ik nodig je uit om zelf zo’n kerk te zijn. Een kerk zonder muren. Een kerk die staat 

in de maatschappij. 

Ik nodig je uit om de muren van je hart van exclusiviteit omver te gooien. Ik 

nodig je uit om je oordelen los te laten over andere kerken en te gaan 

liefhebben. 

Je mag best lid zijn van een plaatselijke kerk als je hart maar vrij is van muren en 

gevoel van exclusiviteit. De plaatselijke kerk is maar een vorm. Het gaat om de 

inhoud. Geestelijk zijn we met elkaar en met de maatschappij verbonden. Als de 

plaatselijke kerk je belemmert in je groei en in je bediening dan kan het tijd zijn 

om stappen te zetten richting je goddelijke bestemming en alle ballast 

overboord te gooien. Maar het kan ook zijn dat een plaatselijke kerk juist 
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geweldig tot zegen is en je helpt in je bestemming te komen. Dat is voor 

iedereen verschillend. Het enige wat ik wil zeggen is dat een kerkgenootschap 

niet zaligmakend is en dat het soms nodig is om uit starre structuren te stappen 

om in vrijheid naar je goddelijke bestemming te groeien. 

Soms zijn de kerkmuren zo dik dat je ze niet omver kunt trappen. Dan zul je een 

deur moeten zoeken om eruit te stappen. Tenminste, als je kerk zonder muren 

wilt zijn. Het hoeft natuurlijk niet. Iedereen is ook daarin vrij. Als jij je prettig en 

veilig voelt binnen de kerkmuren dan mag je daar veilig blijven zitten. Het enige 

wat ik je dan vraag is om je exclusiviteitsgevoel op te geven. Jouw kerk is niet de 

beste of enige ware kerk en de mijne ook niet. 

De enige zuivere en ware kerk is de Heilige Geest die woont in ons hart. 

Gods kerk heeft geen muren alleen open uitstrekkende armen die welkom 

heten. 
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24/7 kerk zonder muren via internet – samen delen in 

liefde – vriendschap 
 

Vorig jaar ben ik zelf een initiatief begonnen om 

expressie te geven aan een kerk zonder muren via 

internet.  

Tijdens lezingen en workshops die ik gaf en geef zag 

ik dat er bijzondere vriendschappen gingen ontstaan 

tussen bezoekers die elkaar bij de bijeenkomsten 

ontmoeten. Gods Liefde brengt mensen samen. Zo 

ontstond het idee om een platform aan te bieden 

waardoor mensen elkaar ook los van de lezingen konden ontmoeten, 

bemoedigen en actief verder konden bouwen aan relatie en vriendschap.  

Na een zoektocht heb ik een geschikt software omgeving gevonden om een 

interactieve internetkerk te starten met een e-learning omgeving. 

Op deze site kunnen mensen elkaar ontmoeten, voor elkaar bidden, 

getuigenissen delen, filmpjes, muziek en plaatjes delen en kunnen mensen 

elkaar ontmoeten. 

Daarnaast is er veel informatie om geestelijk gevoed te worden. De lezingen kun 

je daar terug kijken als je deze gemist hebt. 

Deze internetkerk functioneert heel bijzonder en blijkt te voldoen in een 

behoefte. Mensen uit diverse kerkelijke achtergrond kunnen hier elkaar in liefde 

zonder oordeel ontmoeten en hartszaken met elkaar delen. 

Hier ontstaan ook initiatieven om elkaar te helpen bij verhuizing of om gewoon 

eens samen te komen bij een bbq. 

Voor meer informatie zie. https://shop.agapecoach.nl/ 

 

 

https://shop.agapecoach.nl/
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Wil je me meehelpen bouwen aan een liefdevolle 

wereld? 
Als zelfstandige ben ik de uitdaging aangegaan om me 

fulltime in te zetten voor een liefdevolle wereld via de 

kerk zonder muren. 

Ik doe dit door het geven van lezingen, houden van 

bijeenkomsten, counseling, coaching, schrijven van 

artikelen, verbinden van mensen, ondernemers 

motiveren enz enz. Veel van mijn werk doe ik 

kosteloos of ik werk met een vrijwillige bijdrage. 

Ook dit boekje verspreid ik kosteloos. 

Ik leef voor een deel van giften van mensen die gezegend zijn door mijn werk en 

mij willen ondersteunen hier mee door te gaan. 

Je kunt een donatie overmaken via onderstaande rekening 

Je kunt ook online doneren via de website. 

https://www.leveningod.nl/doneer.html 

Contact: 

Robert van Mierlo 

http:/www.leveningod.nl 

https://agapecoach.nl/ 

info@leveningod.nl 

06-12933267 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Agape Coach 
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BIC: TRIONL2U 
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